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Properties:
qualities, powers, or both?

Like Martin, Heil, Lowe and Mumford I am tempted to think that the distinction between 
so–called categorical properties (or, pure qualities) and dispositions (or, pure powers) only 
reflects a conceptual distinction that does not capture a basic ontological difference. I su-
spect it only reflects the distinction between what objects appear to be like in perception 
and what they are like in themselves. In the talk I will present my reasons for thinking so. 
I will also present an idea about how to think of objects as having certain qualitative cha-
racteristics that are at the same time powers.

Wie Martin, Heil, Lowe und Mumford bin ich versucht anzunehmen, dass die Unterschei-
dung zwischen sogenannten kategorischen Eigenschaften (oder „pure qualities“) und Dis-
positionen (oder „pure powers“) nur eine konzeptuelle und nicht eine grundsätzliche onto-
logische Unterscheidung widerspiegelt. Ich vermute, diese Unterscheidung reflektiert den 
Unterschied zwischen dem, wie Objekte in der Wahrnehmung erscheinen, und dem, wie 
sie in sich selbst sind. Im Vortrag werde ich meine Gründe für diese Vermutung darlegen. 
Ebenso werde ich einen Vorschlag bringen, wie man sich Objekte als Träger gewisser 
qualitativer Eigenschaften, die gleichzeitig auch Kräfte sind, vorstellen kann.

After 2 years as a postdoc at Durham University England, Rögnvaldur D. Ingthosson 
has just taken up a temporary position as a lecturer at Umeå University, Sweden. He fini-
shed his Ph.D. in 2002 and has since published papers on various issues in metaphysics, 
such as time, causation, truth, conditions, and powers (to be published soon).


